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 תמיר סלע – עדכונים מיו"ר הנהלה עסקית
 שהסתיימה וכיוונים להמשך: 2020לשנת  עדכונים

 איומים ותוצאות – 2020שנת  .1
 .2021הסתיימה, ונכנסנו לשנת  2020שנת  
 פת הקורונה והשפעותיה.עמדה ברובה תחת צל מג 2020שנת  גם בהיבט העסקי 
בעלי החיים; חשש ירידות בתיקים הפיננסיים, חשש לגבי מגבלות בענפי  -בחודשים הראשונים ראינו איומים ממשיים  

חששות לגבי יכולת המתכת  -מהשפעה לרעה על פעילויות הקרקעות; צורך להעביר יותר כספים לקהילה; ובמיוחד 
 נוכח סגרים ועצירת אספקת חומרי גלם. -להמשיך לפעול 

בהתאם כל הניתן בקשר עם האיומים כפי שראינו אותם, בדקנו תרחישים אפשריים, ועדכנו את התוכניות כנערכנו  
אי הוודאות נמשכה לאורך זמן, אבל כבר בחלוף מספר חודשים שמחנו לראות שהחששות העיקריים לא  להם.

בתיקים הפיננסיים היה תיקון מלא, הרפת והקרקעות לא נפגעו )כן נתנו הנחות לשוכרים להתחשבות  -מתממשים 
  .במגבלות הסגרים(
שמאחורי האיום, ובמאמצים גדולים לייצר ולספק עבור  שם ידעו למצוא את ההזדמנות - המתכת במיוחד שמחנו על

בלוחות זמנים מאד מאתגרים. בהמשך השנה ולקראת סופה התקבלו וסופקו  חב' חשמל מוצרים שהיא לא יכלה לייבא
ן. זו גם ההזדמנות בתוצאות יפות באופן יוצא דופ 2020הזמנות נוספות ללקוחות אחרים, והמתכת סיימה את שנת 

להודות לכל העובדים ולהנהלה בהובלת גלעד )מנכ"ל( ויחיעם )יו"ר( על ההתגייסות בלעדיה זה לא היה קורה, ולהביע 
 הערכה רבה.

הצליחה לסיים את השנה בתוצאה יפה מאד. גם בהשוואה לרפתות אחרות, תוצאות הרפת שלנו בהחלט  הרפתגם 
אציין בהקשר לרפת, כי ענף החלב מתנהל בשנים האחרונות תחת  אר ולכל הצוות.טובות, ועל כך תודה והערכה לאנו
מטרה אליה חותרים "ידידי החקלאות" כמו פקידים במשרד האוצר, פוליטיקאים,  –איום של "ביטול משטר המכסות" 

י ירד מהפרק, וגורמים נוספים, ושתוצאותיו עלולות להיות הרסניות. בשלב זה מימוש האיום נדחה, אולם לא לגמר
ים לביטול ההסדרה, מטרה שזה יהווה מנגנון חליפי מסוואנחנו החלטנו להצטרף לתאגיד ייעודי  של כל יצרני החלב, ב

 אם יתרחש.
מהווה חלק חשוב מהכנסות הקיבוץ, היא הראתה צמיחה בשנים הקודמות, ומבטיחה לנו יציבות.  הקרקעותפעילות 

 , הנמוכה אך מעט מהתוכנית ומהשנה הקודמת.היא סיימה בתוצאה יפה 2020את שנת 
האגודה המשותפת לנו ולישובים אחרים באזור  – צבר קמההוא  2020מקור ההכנסות שבהחלט נפגע בשנת 

צבר קמה סובלת ממשבר גדול בענף הכותנה, שגם הוא נגזר מהקורונה והפסקת ייצור  –המעבדת את שטחינו 
 היא הרבה פחות טובה מהתוכנית. 2020ולים נוספים, ושנת הטקסטיל בסין, ומבעיות נקודתיות בגיד

בתוצאה שהיא נמוכה במידת מה מהתוכנית לאותה שנה,  2020בסך הכל סיכמנו את ביצועי אג' כ.מ. אחזקות בשנת 
 , ובהחלט משביעת רצון נוכח החששות שהיו בתחילתה.2019אבל גבוהה מביצוע שנת 

 עוד משהו על הקורונה ושיפורים .2
 תמיד נכון, אבל כפי שכולנו ראינו, יש קשיים שניתן להסתגל אליהם, ולעיתים אפילו להבנות מהם. זה לא

צעי תקשורת, ובחלוף מספר בעקבות מגבלות ההתכנסות, לצורך שמירה על הבריאות, הסתגלנו לישיבות באמ
 –באופן מלא  גם אלה מבין חברי ההנהלה העסקית שפחות מיומנים במיחשוב ותקשורת, מסתדרים חודשים

 והתאפשר לנו לקיים ישיבות מלאות ומעמיקות בלי להתכנס.
קיימנו יותר ישיבות של הנהלה עסקית מבשנה רגילה, וגם ישיבות משותפות עם הנהלות אחרות, דנו  2020בשנת 

 גם לעתיד.השאירה לנו שיפור ניהולי ממשי, שיישאר איתנו  ההסתגלות הזו ביותר נושאים, באופנים גמישים ויעילים.
 פיתוח עסקי והשקעות .3

 בהשקעות ובפיתוח עסקי: 2020בהמשך להחלטות קודמות עליהן דווח, המשכנו לעסוק בשנת 
במסגרת ההשקעות שכר הפכו להיות "רגילות", המשכנו בהתקשרויות נוספות לשיתופי פעולה לייצור "חשמל  3.1

 נקי" באמצעות מערכות פוטו וולטאיות.
למערכות על גגות סככות הרפת ומבנה ב"שטחי תעשיה", וההתקשרות לגבי  לצד ההתקשרויות הקודמות

בין המאגר הגדול לבין ואדי בורשיין(, התקשרנו  –מערכת קרקעית גדולה המוקמת בשטחי מסה )למטיילים 
השנה בעסקה להקמת מערכת נוספת על גגות הרפת ולולי הרבייה, ובעסקה נוספת להקמת מערכת בשטח 

לאחר יישום  .)הקמת מערכת נוספת על מאגר ברקאי מעוכבת בגלל התנגדות המועצה( מאגר מסה עצמו.
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ההתקשרויות והשלמת הקמת המערכות, תהפוך הפעילות של ייצור חשמל לבסיס הכנסה קבוע נוסף, בהיקף 
 משמעותי ויציב, ותהיה ל"רגל נוספת" בעסקי הקיבוץ ואחזקות כ.מ.

כן ובהיקף כספי יותר גדול, שנכנסנו אליה כחלק מיישום הדיון האסטרטגי כהשקעה בכיוון פחות שגרתי ויותר מסו 3.2
בדבר פיתוח עסקי, השקענו בחברה צעירה שפיתחה רובוט לניקוי פאנלים סולאריים. השקעה זו בוצעה בשיתוף 
פעולה מלא עם קיבוץ רבדים, ותוך בחינות משותפות ומו"מ משותף על ידי צוות משותף לשני הקיבוצים. מאז 

 ההשקעה, החברה התקדמה בצעדי ענק, ותוצאות ההשקעה נראות, בשלב זה, חיוביות ביותר. 
השקעה נוספת בחברה אחרת, במתכונת דומה מבחינת ההיקף הכספי והסיכון  נעשתה השנה, בהמשך למגעים 

יין ולבדיקות שהחלו עוד בשנה שעברה. חברה זו מפתחת מערכת רובוטית לתפעול מחסנים לוגיסטיים, שעד
 מהווה פיילוט, וייקח עוד זמן עד שניתן יהיה לראות אם מדובר בהצלחה, או שמא כישלון.

 זו הזדמנות להודות ללירון על העבודה ועל הטיפול המוצלח כמנהל פיתוח עסקי.
 מבנה ניהולי מילוי השורות ומינויים .4

נדון שוב המבנה הניהולי בקיבוץ, ובשיחת קיבוץ בנושא סוכם שוב שיש לשמר את המבנה  2020במהלך 
מזכירות לנושאי חברה וקהילה,  –מבנה של שתי הנהלות הפועלות במקביל  -המתאים לקיבוץ כפר מנחם 

 והנהלה עסקית לנושאים הנכסיים והעסקיים.
לאחר זמן רב שמשרה זו לא היתה מאוישת, והשיפור כבר מורגש. בכך גם הצטרפה  חלי מונתה ליו"ר הקהילה

 חלי כחברה בהנהלה עסקית.
 דותן מונה כמנהל קהילה במקום זאבי, ונאחל לו הצלחה רבה.

בהמשך להחלטות קודמות בדבר צירוף חברה להנהלה העסקית, הצטרפה רחל גולדבורד כחברה בהנהלה 
 מאוישת באופן מלא.העסקית, וההנהלה עכשיו 

 עוד במסגרת המינויים בצד העסקי:
לוינהים שמכניס ר שנים ארוכות, ובמקומה מונה גל לאח סיימה לבקשתה את כהונתה כגזברית אליז -

 .לתפקיד רוח חדשה
ובעל  . אורי, חבר קיבוץ גליל יםובמקומו מינינו את אורי בייז כמנהל עסקי גלעד מינץ סיים שתי קדנציות -

ן רב בניהול עסקי במספר קיבוצים. הוא מכיר היטב את התחומים העסקיים בהם אנו פועלים, מאד סיוינ
  מכוון לשיפור עסקי ולמיצוי הזדמנויות, ולפיתוח עסקי, נכנס מהר לעניינים, ופעילותו כבר מורגשת.

ל הניהול המוקפד וע יד החשוב אצלנו, ותודה רבה לאליז על כהונתה רבת השניםתודות לגלעד על מילוי התפק
 והמסודר של הכספים שלנו.

 ואני אסיים כהונתי. ך לו ימונה בקרוב אדם אחר לתפקידלאחרונה גם יצא מכרז לתפקיד יו"ר הנהלה עסקית, ובהמש
 מה להמשך .5

 זה עוד לא סיכום, אלא כמה דברים להמשך:
 אסטרטגיה פיננסית תשתיות ופנסיה  5.1

יננסית שלנו, הצלחנו להקדיש סכומים אדירים לפרויקט שדרוג בשנים האחרונות, על בסיס האסטרטגיה הפ
שמעמידים אותנו כבר במצב שונה לחלוטין, וטוב ונוח הרבה יותר  ביצענו שלושה שלבים חשובים התשתיות.

 לכולנו.
אחרי מספר שנים בהן הצורך להקדיש מקורות לטובת פרויקט התשתיות עמד במוקד השימושים, נראה שיש 

ולחזור לבדיקת נושא לעצור מעט עם הקדשת מקורות נוספים לנושא זה )מעבר לבסיס הרב שנתי הקבוע( 
חששות בדיקה כזו החלה עוד בשנה שעברה, אולם אז, בשל  הפנסיה, והאפשרויות להגדלת הפנסיה.

השנה חזרנו לבדוק את הדברים, מול גורמי המקצוע, וגם  השפעות הקורונה, החלטנו להמתין להתבהרות.
 לאחרונה בישיבה משותפת של המזכירות וההנהלה העסקית.

עם  –גובשה תוכנית להגדלת הפנסיה המשולמת לחברים ותיקים, וגם, כחידוש ביחס לנהוג עד כה 
 .שאין להם מקורות אחריםהגדלה נוספת לחברים יחידים 

התוכנית כרוכה גם בהקפדה על קיום חובות נקלטים להפריש בעצמם לפנסיה ולכסות חוסרים בצבירות, כדי 
 שאלה לא יפלו על הקיבוץ, ובעדכון האסטרטגיה הפיננסית להקצאת המקורות הדרושים.

 היא תובא לדיון ולאישור בשיחת קיבוץ קרובה.
 כספים נוספים 5.2

 –לגבי הכספים בהם זכינו כפיצוי מהמועצה על הפקעת שטח בית הספר  לשאלות שנשאלתיבהתייחס 
למרות שפסק הדין היה ברור וחד מאין כמוהו לגבי התחייבויות המועצה כלפינו והפרותיה אותן, המועצה 
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להבנתנו הערעור אינו אלא  בחרה שלא לקבל אותו כמשקף מציאות והגישה ערעור לבית המשפט העליון.
 בריחה מבשורה תוך בזבוז כספי ציבור, ואנו נמתין בסבלנות לפסיקת בית המשפט.

אציין כי תוכנית ראשונית בדבר שימושים בכספי הזכייה, לטובת החברים ולטובת הקיבוץ, כבר גובשה 
והוצגה בישיבה משותפת של המזכירות וההנהלה העסקית, אולם הוסכם שאין מה לדון בה ולאשרה לפני 

 בערעור.הפסיקה 
 דגשים להמשך 5.3

 חברי ומחליפי יקבעו בעצמם את סדר היום ואת הנושאים לטיפול בהמשך.
אני לא מתכוון להתערב יותר מדי, אבל כן אדגיש כמה דגשים שלהבנתי חייבים להישמר, ואזכיר נושא 

 שכבר החלה בדיקה לגביו ויידרש המשך טיפול בו:
חייבת  -והשימושים לטווח ארוך שלם וכוללני שמתווה את המקורות  כמסמך -האסטרטגיה הפיננסית  -

כוללת של טובת הקיבוץ ורווחת כל החברים, המנותקת לתמונה  ישמר כמכלול של מחויבותלה
 היא שאפשרה לנו להגיע לאן שהגענו, ותאפשר להגיע להרבה יותר.מאינטרסים צרים. 

בכספים  שמדובר זמן בכל וחסכני, כשאנו זוכרים  הירכן חייבים להמשיך להקפיד על ניהול מסודר, ז -
לשמור עליהם מכל משמר, ולהיות מוכנים להילחם של החברים, שהחובה הראשונית היא ונכסים 
 עליהם.

הבשיל, הוא כל מנגנון המיסוי  , שהיה כבר "על השולחן" אבל טרם עניין שבהחלט טעון טיפול ושיפור -
שנה, שכבר התיישנו, ובמודל שכבר נזנח בקיבוצים רבים  15 טות מלפניאנו פועלים לפי החל -והסבסוד 

לשנות את המודל למתכונת של ערבות הדדית אמיתית יותר, במודל חכם יותר, שיטיב עם וצריך ניתן  -
. די בקלות זה יוכל ותיקים, בלי לפגוע באף אחד מהםורוב רובם של החברים, ובמיוחד החברים ה

אני מאמין שאפשר וצריך  –החברים, ופחות עבודה בהנהלת חשבונות י אצל שאיר יותר כסף פנולה
 להגיע לכך כבר השנה.

  
 3929855-052 –או בוואטסאפ  law.com-tamir@tsaj –בהערות ושאלות, אפשר לפנות לתמיר בדוא"ל 

 
 

  2020סיכום כספי שנת  –משולחן החשב 
היתה לכל  2020בקהילה ובאחזקות. שנת  2020לפני מספר שבועות סיימנו לסכם את התוצאות הכספיות של שנת 

 הדעות שנה מאתגרת ברמה האישית, ברמת המדינה והעולם וכמובן שגם ברמה הקיבוצית.
יטים כספיים גרועים נערכנו בשני המגזרים )קהילה ואחזקות( לתסר 2020לאחר שפרצה הקורונה בתחילת שנת 

 שלשמחתנו בסופו של דבר לא התממשו.
התאפיינה בתזרים מזומנים פחות טוב ממה שהורגלנו בשל העברת חסר מצבר  2020באחזקות כפר מנחם שנת 

הגדלת ההשקעה בייצור חשמל והשקעה חדשה  -קמה והמתכת ולצד זה השקעות בפיתוח עסקי במייזמים חדשים
 .2020המשיכו להניב רווחים יפים בשנת  –המרכזיים רפת וקרקעות  .  הענפיםAIRTACHבחברת 

הסתיים ביתרה חיובית, למעט השפעה גדולה של הקורונה על פעילות ענף  2020תקציב הקהילה בשנת  –בקהילה 
המזון שהיה בסגר ובהגבלות רבות שהקשו על הפעילות ויצרו הפסדים ובענף הכלבו המגמה היתה הפוכה והכלבו 

משמעותי את מחזורי המכירות.   ביתר הענפים ההשפעה היתה שולית או כלל לא הורגשה מבחינת הפעילות  הגדיל
הכספית וכלל המערכות המשיכו בתפקוד מלא ללא צורך בכספים נוספים. השקעות משמעותיות לא היו בשנה זו 

 ו.למעט המשך פרוייקט התשתיות שמגיע לסיומו לאחר מספר שנים וכסף רב שיצא עלי
גם הכספים המושקעים בתיקי ההשקעות שבתחילת משבר הקורונה ירדו בצורה חדה, התאוששו ובסופה של שנת 

 חזרו לרמה של לפני הקורונה. 2020
מהבחינה הכספית והכלכלית עברה יחסית בצורה סבירה, בוודאי ובוודאי לנוכח החששות  2020שנת  –לסיכום 

 . שיהיה בהצלחה.2021ייה של שנת במהלכה וכולם כולם כבר עמוק בתוך העש
 ביטנריעד 
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 גלעד ילון – 2020מתכת 
לא בישרה טובות. כבר ברבעון הראשון נפלה עלינו הקורונה. כמו כל עם ישראל נאלצנו להיערך  2020תחילתה של שנת 

גדולה. ואכן, למציאות שלא הכרנו קודם. בלבול בהנחיות הרגולטוריות, צניחה בכל שווקי העולם, וגם בישראל ומבוכה 
היו מינורית ואפילו נתנו לנו הרגשה שאנו צפויים לשנה עם תוצאות נמוכות  2020תוצאות הרבעון הראשון של שנת 

 משהורגלנו. נאלצנו להוציא חלק גדול מהעובדים לחל"ת ולבדוק עצמנו מידי יום כמו גם, את מצב השווקים וההזמנות.
נסתיימה כשהיא אחת מהיותר טובות, בתוצאותיה העסקיות על  2020, שנת ולמרות שנתוני הפתיחה של השנה היו קשים 

דצמבר( היה בתחום המכירות, מהטובים ביותר אי  -)חודשים אוקטובר 2020פני עשרות שנים. הרבעון האחרון של שנת 
 פעם!      

 איך זה קרה ולמה?
 :נומספר נושאים "שיחקו" לטובת

הן אחת גדולה מאד( ללא מכרזים בגלל אי יכולת לייבא לארץ סחורה ית )בינחברת החשמל נאלצה להעביר לנו הזמנו .1
 שכבר הוזמנה.

כתוצאה מהמצב, בעזרתה של חברת החשמל, הוכרזנו כ"מפעל חיוני" שאיפשר לנו לעבוד בתפוקה מלאה, גם כאשר  .2
 מפעלים אחרים נאלצו לדומם את מערך היצור שלהם על פי החלטות הממשלה.

 סטיק, היה ביקוש גדול הן למוצרים שלנו לרשת החשמל והן לקבלנות המשנה לענף ההשקייה     באגף הפל.    3 
החשוב ביותר. הערכות נכונה ונחושה  של המפעל  )לא תמיד בצעדים פופולריים( של צמצום כוח אדם, צמצום   .4

בהשקעות עד לביצוע ההכרחי ביותר וגביה אגרסיבית של תשלומי לקוחות )בעיקר בגלל החשש שלא יוכלו לעמוד 
 בתשלומים(.

(. כל שוק היצוא 2020ם )למרות התוצאות הטובות מאד של אלא שלא הכל ורוד בתמונה הזו. המצב מורכב ומסובך גם היו
סבל וסובל והוא על סף הרווחיות. המיתון בשווקים בחו"ל עקב הקורונה לא פסח גם עלינו, כמו על כל התעשיה בארץ! נפילת 

ימית זינקו לשמים שערי המטבע ביורו ובדולר היו )ועדיין( בעוכרנו. ביקורי הלקוחות בחו"ל פסקו לחלוטין ומחירי ההובלה ה
באופן דרמטי. ברור לכל בר דעת כי לא ניתן להגיד ללקוח: "נחזור למכור לך שיהיה לנו כדאי...". נותר לנו לקוות כי שוק זה 
ישתנה והיצוא יחזור לרווחיות שהייתה לו. גם ביבוא חומרי גלם המצב מורכב. חלק מהספקים אינו עומד ביכולת לספק 

ה שמייצרים )חלקם( אינם מצליחים לעמוד בלוח זמנים לאספקה, מחסור גדול במכולות. רואים בתקופת הקורונה. גם אל
 גם קפיצה אדירה במחירי ההובלה )הכפלת המחיר ואף יותר( ועיכובים בפריקת המכולות בנמלים בארץ.

גביר את היצור ולנטרל את ?   השוק עדיין בחוסר וודאות וקיימים סימני שאלה רבים. אנחנו משתדלים לה 2021ומה מצבנו ב
 רעשי הרקע של השוק. נראה שברבעון הראשון הצלחנו והוא טוב מקודמו בשנה שעברה. 

   
 שושי בורנשטיין –משולחנה של מש"א 

אבל חלפה לה כבר חצי  –! רק אתמול פרסמתי עדכון 21לה אני פתאום נדהמת מהתאריך... מאי בבואי לכתוב דברים א
 שנה! הזמן ממש טס לו וכנראה לא סתם...

 רסום הקודם היתה משמעותית ביותר, לכולנו בכפר מנחם.חצי השנה הזו שחלפה מאז הפ
גרה ואנחנו יכולים להסתכל קדימה, לש ראה כי צרות הקורונה מאחורינו,שנ –מר בזהירות רבה אבל בקול רם וראשית, ניתן ל

אנחנו  –צפונת ר, אבל החיסונים עשו את שלהם, ונראה כי לפחות במדינתנו הפדיין צריך להיזהר ולהישמחדשה מבורכת. ע
 אחרי, ונקווה מאד שכך ימשיך.

בישרתי על כניסה לתפקיד של חלי ודותן בקהילה, ושל אורי בעסקים, ושלושתם בעשייה אינטנסיבית וברוכה   לפני חצי שנה
 וכך טס וחלף לו הזמן! –מאז 

תקנונים שתוקנו, עודכנו ושופרו, עבודה מסודרת של כולנו על פי תוכניות עבודה,  –צי שנה של עשייה בכל המישורים ח
 –מטרות ויעדים ברורים, עבודת מזכירות והנהלות נמרצת ופוריה, ותוצרים חדשים, התקדמות על פי מפת דרכים ברורה 

 הן במישור העסקי והן במישור הקהילתי.
ממש הסתיים המכרז הפנימי ליו"ר עסקי, התפקיד הניהולי האחרון שעלינו לאייש עם סיום התפקיד של תמיר, בימים אילו 

קדנציות, ומשאיר נעליים גדולות. מועמד פנימי אחד היגיש מועמדות,  2-שהיה יו"ר עסקי פעיל ומשמעותי במשך למעלה מ
 וצוות האיתור יראיין אותו בימים הקרובים.

ו כמה מכרזים לאחרונה: הראל לב שהיה מנהל הבריכה בשנתיים האחרונות ביקש לסיים את תפקידו, בנוסף לכך פרסמנ
ומי שנבחר לתפקיד במקומו הוא אבנר דביר, אשר עבר חפיפה עם הראל, ובסיוע צמוד של יוסי שרון נכנס לתפקיד במרץ 

 טו תיפתח הבריכה בעונה הנוכחית תחת ניהולו. בהצלחה אבנר!-טו-ואו –
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ביקשה  –נעמי כהן,  אשר מחזיקה ומנהלת שנים רבות את מרפאת השיניים ומעניקה שירות מדהים למטופלים בה  גם
לפרוש בקיץ הקרוב, ובהחלט מגיע לה! לתפקיד רואיינו מספר מועמדות, ונבחרה נעמה האוזר אנטוניאן. נעמה היתה 

קידים, ועם סיום תפקידה במפעל היא תתחיל מנהלת האיכות במפעל, בו היא עבדה שנים רבות ועברה שם מספר תפ
 חפיפה מסודרת עם נעמי על מנת להיכנס לתפקיד מוכנה ככל הניתן. בהצלחה נעמה!

ועוד אנחנו מחפשים: עובדים לכלבו )מספר משרות שונות(, קופאים אחראיים לבריכה )מתאים לפנסיונרים שרוצים לעבוד(, 
 ם חדשים להנהלה העסקית... לא נחים לרגע!ובקרוב נבחר חברי מזכירות חדשים, ונבחרי

 מאחלת לכולנו שיהיה קיץ נעים, מלא עשייה והתקדמות, ושניראה ברכה בעשייה,
 וכמובן, שנמשיך להיות בריאים!

 

 
 2021.03.21–מזכירות תישיב וטוקולרפ

2021/07 
 

, דותן אבירם ידי שקדולזרקביץ, לילי נבו מזור, עמית ארגוב,  ,, עידן קריסטליגאל קלייןדני אלבירט,  מעיין שינדלר,  :נוכחים
 וחלי זלינגר
 : תמיר סלעמתנצלים

 

   : על סדר היום

 צעירים( -)מוזמנים: שלמה ברוידא, סיגל סעידי/אבנת 1דיון  -דירות כיכרייעוד דירות קהילה, . 1
 למשך חצי  לצורך עמידה בתוכנית העבודהלמנהלת מש"א . בקשה לאישור הוספת חצי יום בשבוע 2

 .'(21אוקטובר -)אפריל השנה הקרובה    

 5+6 -. אישור פרוטוקולים3

 

 דיון:
נושא דירות רקע לדיון: ברוידא כמנהל תחום ההשכרות בקהילה. בדיון השתתף שלמה  - ייעוד דירות כיכר .1

מרגע שהקיבוץ משייך את , היות ושיוךקליטה וההקהילה הופך למהותי ככל שאנחנו מתקדמים עם תהליך ה

בפני עיקר הדיון עסק בשכונת החיילים. . כושל הדירות שלא ישוי מערך השמאות 5%הדירות, נצטרך לשלם 

 בידינו בהינתן השיוך: המצויותהאפשרויות  הוצגוחברי המזכירות 

 .חיילים המיועדת למגורי השכונהשכונה כשמירה על  .א

 אלטרנטיבה הדורשת השקעה באיחוד דירות. -טרום קליטה לחברות כונה למשפחות צעירותש .ב

 לצד מספר דירות יחיד לחיילים. משפחות צעירות בדירות מאוחדות -שכונה מעורבת .ג

החלופות על היתרונות והחסרונות של כל אחת ובעיקר דנו במשמעויות הקהילתיות  3 במהלך הדיון הוצגו

 והכלכליות של כל אחת מהחלופות.

 :ת המזכירותהחלט

  על תוך מתן המלצתה לאחר בחינת ההסדרים  תכין את הדיון לקראת דיון והחלטה בשיחת קיבוץהמזכירות

 הדירות הקטנות בקיבוצים שהתקדמו מאיתנו בהליך השיוך. 

  מעבר לדיון בשכונת החיילים, בשאלה בדבר מספר צריך יהיה להמשיך ולדוןבמסגרת הטיפול בהסדר השיוך ,

 .וכמה מהדירות יופנו לשיוך לטובת מצבים מיוחדים בחיי הקהילהדירות הקהילה שיש להשאיר 

 

ביום זה מלווה את הנהלת מועסקת יום בשבוע בכפר מנחם. שושי  -מנהלת מש"אהגדלת אחוזי המשרה של  .2

לאור תכנית עבודה הדורשת משושי הקהילה בהיבטים של כוח האדם המועסק בקיבוץ, חברים ושאינם חברים. 

חוברת תנאי העבודה נוסף על תפקידיה בשוטף, הוגשה קשה להגדלת להוביל את צוות ההיגוי לבחינת והתאמת 

 היקף ההעסקה שלה בחצי יום למשך חצי השנה הקרובה. 

 החלטת המזכירות: 
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 ויכולת תקציבית, מאושר לחצי השנה הקרובה הוספת חצי יום בשבוע.בכפוף לקידום תכנית העבודה של שושי 

 '.21אוקטובר -לחודשים אפריל

 

 .אושרו -5.6פרוטוקולים  .3

 רשמה: חלי זלינגר

 31.03.2021–פרוטוקול ישיבת מזכירות
08/2021 

 

חלי , דותן אבירם מעיין שינדלר, דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית ארגוב, נבו מזור, לילי לזרקביץ,  :נוכחים
 זלינגר

        : תמיר סלע, וידי שקדמתנצלים
 

   על סדר היום:
. 187/188בעניין ביטול מגרש סמוך  מוטי ומיכל  דהן בשני נושאים: האחד, ערעור על החלטת ועדת תכנון -פניית חברים .1

 למועצה. מוזמנים: אבי בן צבי, מוטי ומיכל דהן, ניצן ועדי שקד. 185השני, הגשת התנגדות לבנייה של מש' שקד במגרש 
 עלון יישוב-עלון קיבוץ .2
 עדכונים ודיווחים:  .3

 שימור ויזמויות 
 הכנת סיכום רבעון ראשון -תכנית עבודה 
 הערכות לשיחת קיבוץ רבעונית 

 
 :דיון

 : 187/188בעניין ביטול מגרש סמוך  מוטי ומיכל  דהן הגישו ערעור למזכירות על החלטת ועדת תכנון - פניית חברים .1
בינם לבין חדר האוכל: תווי שטח בעייתי שידרוש  187/188קיום מגרש במסגרת הדיון הציגו מוטי ומיכל את עמדתם בעניין 

קירות תמך רציניים, פגיעה בנוף ובטבע הייחודיים, פגיעה במרקם החברתי בשכונה. הזוג הציע הזזת המגרש לשטח 
 הנמצא מול מועדון הנוער ולא ביטולו.

היבנות בתחום שבין מגרש מש' דהן לחדר האוכל כך בוטל כבר מגרש אחד שהיה אמור ל - אבי הציג את עמדת ועדת תכנון
שהוועדה דווקא ראתה לנכון לרווח את מרחב המגורים באזור, בנוסף, במגבלת האפשרויות הקיימות הוועדה מנסה 
לתת מענה מיטבי לכל הקהילה תוך עמידה במכסת המגרשים שהוקצתה בכפר מנחם למגורים. ולסיום, ברור לכל 

ימים אלו, כשאנחנו בתהליך אישור התב"ע החדשה וזו כבר מצויה בוועדה המחוזית, אנחנו העוסקים במלאכה כי ב
 הסדרת אזורי המסחר, שיוך הדירות וכו'.  - מקפיאים כל בקשה נוספת לשינוי משום שכל שינוי משפיע על יתר התהליכים

 החלטת המזכירות:
בלה את עמדת ועדת תכנון  שאין לבצע שינוי בשלב זה של המזכירות החליטה שלא לדון בנושא וקי -188/187לעניין מגרש 

 ועדה המחוזית.ואישור התב"ע מול ה
 למועצה: 185המשך דיון לעניין הגשת התנגדות לבנייה של מש' שקד במגרש 

המגורים. לדבריהם מדובר בפגיעה הוגשה התנגדות לוועדה המקומית במטרה להנמיך את גובה מבנה  לדברי מוטי ומיכל
 ממש במרחב הנופי של ביתם.של 

עמדת ועדת תכנון הוצגה ע"י אבי בן צבי: ראשית חשוב להבין כי תהליך הוספת מגרשים לבנייה בשטח המחנה הישן יש בו 
 שש שנים יהיו סביבם מבנים.    -ם ובעוד חמשאלו הרגילים לנוף מסוימידה של פגיעה במגרשים הסמוכים בייחוד עבור 

ועדה לא ממליצה על הוספת ולבנייה ומש' שקד נענתה לבקשה בסך הכל. ה 0דרשה הורדת גובה הוועדה  -לעצם העניין
 מגבלות בנייה על מש' שקד. 

אר את תהליך הקליטה ותכנון יניצן ת - בתום הדיון והפרידה ממוטי ומיכל, הצטרף ניצן שקד להציג את עמדת המשפחה
דה ביקשה מהם להיטיב עם הממשק עם המגרשים השכנים ומתוך הבנייה בו הם נמצאים זה מספר שנים. לדבריו, הווע

עדת תכנון. לדבריו, לא הובעה התנגדות מצד השכנים פרט יצעו את השינויים הנדרשים עפ"י ורצון לשכנות טובה אכן ב
שה ועדה המקומית אישרה תקינות ומעבר לשלב הבא ולאור ההתנגדות שהוגולזוג דהן. התכניות אושרו מכבר במינהל. ה

 ע"י מש' דהן נעצר התהליך.  
 התקיים דיון במזכירות בהשתתפות אבי בן צבי בעניין הפנייה. 
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 החלטת המזכירות: 
 כרות עם תב"ע הקיבוץ מבלי לדרוש בה שינויים.ייש לחדד לנקלטים את המשמעות של קליטה בקיבוץ וה 
  המזכירות דוחה את הערעור שהוגש לוועדה המקומית על רקע:  קיום כל הנהלים וההסדרים הנדרשים עפ"י

 הנחיות הקיבוץ וחוקי המדינה ע"י מש' שקד. 
 

בהמשך לפגישות הקבועות המתקיימות עם הנהלת האגודה הקהילתית, הוצגה לחברי  - עלון יישוב-עלון קיבוץ .2
לאיחוד העלון הקיבוצי וזה היישובי בכל הקשור בהיבטים קהילתיים. ההצעה היא המזכירות פנייה של ועד האגודה 

להפיק קובץ דפי מידע לחברים נפרד מן העלון. קובץ דפי המידע יכלול: פרוטוקולים, רעיונות של חברי קיבוץ לגבי 
 דברים הנוגעים בקיבוץ בלבד.

 טוב יותר האחד את השני.הוצע שבעלון המשותף יוצגו משפחות שונות מהיישוב וכך נכיר 
 החלטת המזכירות:

  .בסך הכל המזכירות רואה בעין טובה את שילוב הכוחות, זאת תוך ביצוע תיאום ציפיות מה כלול בעלון המשותף
סוכם שדותן אבירם ויעל ברוידא יתאמו עם יהודית אפרתי פגישה לעניין יישום שיתוף הפעולה. דותן אבירם יבצע את 

 ים לכלל היישוב.ים הרלוונטיים רק לחברי קיבוץ לעומת אלו הרלוונטהאבחנה בין נושאי
  דפי עדכון פנימיים של חברי הקיבוץ וייבחן אופן ההפצה שלהם. יימשך פרסום של 

 
 דיווחים: .3

  מאז כניסתם של חלי ודותן לתפקידם הגיעו לשולחנם ולשולחן המזכירות פניות מבורכות מצד חברים ותושבים
קיר  - שימור המורשת של כפר מנחם בהיבטי חיים שונים: מפעל הקרמיקה, מבני קיבוץ שונים לחשיבה מעמיקה על

המדגרה, סילו, פיתוח ענף תיירות בקיבוץ ועוד. הנושא ייבחן במשותף על ידי הנהלת הקיבוץ וההנהלה העסקית 
 בחודשים הקרובים ובהמשך יובא לשיחת קיבוץ.

 ן הראשון וכעת נדרשים לבחון את ההתקדמות בנושאים שהצבנו לעצמנו אנחנו בסיומו של הרבעו - תכנית עבודה
 במסגרת תכנית העבודה. דותן וחלי יכינו את הדיון להצגה במזכירות ובהמשך בשיחת קיבוץ. 

 על הפרק: כאמור, עדכון סטטוס תכנית העבודה, הצגת הגדרת ועדת תכנון ויציאה  - הערכות לשיחת קיבוץ רבעונית
 לוועדה, אישור החלפת יו"ר קרן מילואים.למכרז חברים 

 רשמה: חלי זלינגר
 

 28/2/2021 –תכנון  עדתסיכום ישיבת ו
 בן צבי , אביפטיש , אביטלפידות, ארנון לאבירם , דותןסעידי , רונןרוידא: זוהר בנוכחים

 שקד :  וידימשקיפה
 

 אישור פרוטוקולים
 .18/11/20אושר פרוטוקול מתאריך 

 בתוספת תיקון להחלטה בעניין פניית משפ. סלע להסדרת המדרכה. 31/1/21מתאריך אושר פרוטוקול 
קומי לבעיית ניקוז המים על תוספת התיקון: "למרות החלטה קודמת לא לטפל בשבילים הנ"ל, תיבדק עלות פתרון מ

 ".השביל
 החלטה  לפניית משפ. סלע

 בין השיחים.דרומית לשביל, –לתת פתרון מקומי שינקז את המים לכיוון 
 הפניית זהר הראל לשביל גיש

 אין  לנ"ל שביל גישה מוסדר, לא בוצע במהלך הפרויקט של שיקום התשתיות
 פגשו בשטח לבדיקת מיקום שביל גישה.י: צוות מצומצם )אביטל, וידי, רונן( יהחלטה

 בטיחות בשביל מחד"א לכיוון סעידייטר לנושא יפניית צביה ר
 .וייז רכבים שנוסעים דרך אפליקציית ילדים קטנים ומבוגרים. - הרבה הולכי רגלעים במהירות, סרכבים נו
 הקמת שערים שיגבילו נסיעת הרכבים, לפי הצעה שהועברה לאישור המזכירות. החלטה:

 קד לחנייה נוספת לדיירי שכון י"בפניית שלומי ש
 זור.מסתמנת מצוקת חנייה בא

 יש לתת את הדעת לנושא הניקוז. חניות. 2עוד   ארנון ל יוסיף לתכנון הדרך באמפי החלטה:
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 אור פניות של חברים שגרים באזורל - בעיות ניקוז בגבעה הדרומית
וצאה משינויים שחלו בתכסית בעיית הניקוז מתהווה בחלקה כתוצאה משינויים מבניים שעשו החברים בבתיהם, וגם כת

 בעקבות השבילים והדרכים שנוספו בפרויקט התשתיות. הקרקע
 במידה ובחורף הבא לא תהייה התייצבות ושיפור, יש לתת פתרון של בורות ניקוז. .השינויים בקרקע אמורים להתייצב

של  נתן פתרון ניקוז, באמצעות חפירת בורות ניקוז, באזור המגוריםיי עוד חורף, במידה והמצב לא יתייצבלחכות  החלטה: 
 עלווה, זלינגר, סוזי, בן צבי.

 בן צבי רשם : אבי
 

 להוציא מעז )גם( מתוק
 

מת בהדבקה רבתי של ימפתיע לפני למעלה משנה, כשהיא מאיומעוררת החרדה נחתה עלינו ב מגפת הקורונה המסוכנת
 האוכלוסייה בארץ ובעולם כולו ומטלטלת את כולנו.

סדרי החיים השגרתיים של  –ן ננקטו שינויים באורח החיים ובחופש התנועה עדר תרופות וחיסונים היה הסיכון רב ולכיבה
 כולנו השתבשו והמגעים הבין אישיים הוגבלו והצטמצמו במהלך כשנה.

 מאז פרצה הקורונה לחיינו. ת מעט מרחק ולהתבונן במה שהתרחשעתה, כשהחיים שבים בהדרגה למסלולם, התפנינו לקח
 
 טובים שקרו להם במהלך התקופה, לצד ההגבלות והשיבושים: חברים שיתפו אותנו בדברים 4
 

אל פנים התפתח הזום ככלי עדר אפשרות לתקשורת פנים יהזום הוא הגילוי שלי בתקופת הקורונה. בה –יהודית אפרתי 
 המגשר על מרחקים ושימושיו מרובים. תקשורתי

 הזום אפשר לקיים מפגשי ועדות ושיחות קיבוץ מרחוק.
הזום מאפשר גם אינטראקציה והיזון  .נגישים לי בכל דרך אחרתשהיו בלתי  מפגש מגוון ומרתק עם תכנים פשרלי הוא א

 עדר נגישות.יחוזר בין  המשתתפים, שערכה רב בתנאים של ה
 איליה אלמן סיפר שלמד קורס אוניברסיטאי שלם בזום והיה טוב.

 אל פנים.אני מקווה שהשימוש בזום יימשך  לצד תקשורת חברתית פנים 
 

 בוץ.יהתקבלנו סוף סוף להיות חברי ק ,בכפר מנחם שנים שאנחנו 17בתקופת הקורונה, אחרי  –נועם מילשטיין 
 בוץ ובהרחבה.ידבר נוסף שגיליתי בשנת הקורונה זו רוח ההתנדבות המדהימה של כל תושבי כפר מנחם בק

ה מאוד מיוחד, אבל אני מעדיף את ההפרדה בין אני עובד בעבודה חיונית ובתקופת הסגרים המשכתי לעבוד מהבית, ז
 הבית לעבודה ולעשות את העבודה בעבודה.

 
גיליתי שוב באיזו קהילה מדהימה ותומכת אנחנו מתגוררים. אנשים שאכפת להם ותמיד מוכנים לעזור  –ורדית זילבר 

 ולדאוג לאחרים, אנשים כאן תמיד עסוקים בספורט לנשמה בשעות הפנאי ובכל גיל. 
 יתי לזמן איכות עם משפחתי ולהכיר יותר את השכנים.זכ

 , למדנו להעריך יותר את השגרה והבריאות.מישותתנו הרבה יצירתיות,  הרבה גיאין  ספק שהקורונה "הוציאה" מא
 

 העבודה מהבית הייתה היתרון עבורי בשנת הקורונה. –אבי רובינשטיין 
קרוב את חיי היום יום של בני משפחתי וילדי והעמיקה את הקשרים השהות הרבה יותר בבית ובבקרים אפשרה לי להכיר מ

 בינינו.
 כתוצאה מהעבודה מהבית הייתי פחות על הכביש וזה כמובן היה מבורך.

  הביאה לדפוס: יהודית אפרתי
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השנה את טקס כחלק משימור המסורות היישוביות, ציינו ביישוב גם 
 . וכך בשבת לאחר פסח"ראשית תבואה חדשה"קציר העומר הקיבוצי 

התכנסו עשרות משפחות מהיישוב ברחבת הפרלמנט לטקס העומר 
 לשנת תשפ"א.

עשרות תושבים בהם משפחות, ילדים ונוער לקחו חלק ונהנו בחגיגות 
 קציר העומר.

הטקס המקסים הנחו דקלה חומסקי ועומר ברוידא ובו סיפרו על את 
 מהות הטקס ועל מקורו. 

 עלתה לומר דברי ברכה ובסוף הטקס פנו כולם אל השדות לחזות בקוצרים בחרמש. ,יעל דוידוב, יו"ר ועד האגודה
יתות על הסאג' והרבה שוקולד פ ואיך אפשר בלי ,כלי הקשה ששימח את החוגגים 50החגיגה נמשכה עם מעגל מתופפים ומעל 

 נה.אבול
 .טקס הוקדש לזכרו של אהרון ברוידאה
קמה וליזהר שרון בפרט, לאנואר, לאולפנת -ודה גדולה לשותפינו לדרך צברת

המחול שהכינו קטע מחול אך נבצר מהן להופיע, ולכל המשפחות שהתנדבו 
 לתת יד באירוע.

 נסיים במילות הברכה שנאמרו בטקס:
 82-י קהילת כפר מנחם, בקצרנו את קצירנו הראשון השנה, הקציר האנחנו, אנש

למדינת ישראל, עוד נזכה לכתת חרבות  73-בשדותינו בשפלת יהודה, בשנה ה
                               לאתים ולקצור ברינה את שדותינו, ותהה סוכת שלום פרוסה על תבל כולה.

חיבור של מסורת, קהילה ושמירה על הסביבה! - ל"ג בעומר בכפר מנחם  

את חג המדורות קיימנו גם השנה במתחם מוסדר ומפוקח, כל שכבת גיל 
הקימה מדורה בחלק אחר של המתחם, ההורים התארגנו מראש עם כיבוד 

הורים וילדים בשמחה  -ופינוקים וכך בילינו את שעות אחר הצהריים יחד
 גדולה.

.בפעילות הזו ובמיוחד לגידי קרון שהתנדבתודה מיוחדת לכל מי   

 

 

  

 
 

 

    צילומים: אבישי רטנר
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באפריל האחרון זכינו לחגוג יחדיו את ערב העצמאות, באירוע שאנו כצוות 

יישובים רבים בוטלו ב חלמנו עליו כבר זמן רב. - התרבות וכתושבי המקום
אנחנו לא היינו בטוחים שהאירוע האירועים שתוכננו לאור מגבלות הקורונה וגם 

 הזה כלל יתקיים...
 חגגנו ובגדול! - אבל לשמחת כולנו

מאות מתושבי כפר מנחם הגיעו לציין את המעבר מיום הזיכרון ליום העצמאות 
בטקס מושקע ומרגש במיוחד באמפי, לאחריו חזינו במופע זיקוקים מטורף 

טון" על הדשא עם אלכוהול ברחבת הסילו וחגגנו בהופעת לייב של להקת "אובר
 ופינוקים.

אבל מי שהפך את האירוע 
 הזה למדהים במיוחד, הם כל אחד ואחת מכם!

תודה גדולה ומיוחדת לצוות המופלא שהוביל איתנו השנה את החג: תודה 
לדני והילה הס, יזהר שרון, עמרי ברזילי, אורי אגוזי, אנואר, לקן השומר 

למועדון נוער, למוסיקאים המופלאים: איתי הראל, הצעיר ולרכז הקן יונתן, 
שאול אלמן, עידו אלמן, נעמי אלמן ונוי סלע, לרקדניות המקסימות, 
לחבורת 'שער ההרחבה' המוכשרים, לדגלנים, לחיילי היישוב שהופיעו 
בסרטון ולהוריהם הגאים, תודה רבה לוועדת קורונה ובמיוחד לגל אורן 

לא היינו יכולים לעשות  –ירוע המיוחד הזהולרבים נוספים שלקחו חלק בא
 את זה בלעדיכם!

וכמובן תודה גדולה לכל מי שהגיע והצטרף לחגיגות, שקצת סימלו עבור 
 כולנו את החזרה לנורמליות.

 
 

 לילות הרמאדן
ואום אל בב של בני הגיל השלישי לכפר ברטעה נערך טיול מל 29.4 -ב

 רז ודארין גאברין. פחם בהדרכת טל
ביקרנו  .פלסטינימחולק, ע"י ואדי חציו ישראלי וחציו  כפר  ברטעה

ס למאכל הבסי –בכפר במאפיה מודרנית, המכינה את הקטאיף 
טיילנו בשוק )המשותף(  ,סעודת החג - המסורתי של סעודת האפטר 

 וראינו כיצד מכינים ומוכרים את המאכלים לשבירת צום הרמאדן.
 על העיירה הצפופה ועמוסה אחרי זה נסענו לאום אל פחם לתצפית

מודרנית עם בתים  ונהשכ –בעיר , הגרים בשכונה חדשה והתארחנו בביתם של סעיד ורנה גאברין תושבים( 60.000)
האפטר, העמוסה  לסעודת מרווחים ויפים. בחצר הבית התארחנו

 כל טוב ולמדנו להכיר את בני המשפחה ומנהגי החג.
דדים חדשים בחיי שכנינו נו צהאווירה בטיול הייתה טובה, הכר

 מאוד. וונהנינ
 התודה והברכה לרינה קרן אשר על היוזמה והארגון המוצלח.

 אות בטיולים הבאים.להתר
 

 צילומים: רינה קרן
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  פו בשואה סשנה לחשיפת יד לשארינו שנ 30

 

 

 

בהוספת המעוניינים 
 בני משפחתםשמות 

לאנדרטה מוזמנים 
 לפנות למשה סעידי

 
 

 
 

 בתמונה: זלו אפל
 

 סטטיקה וייעוץ:          לוחות קרמיקה וכיתוב:                                  ערב יום השואה והגבורההאתר והאנדרטה:          
 1991 -משה סעידי                      האדר' ליה פורמן       קרמיקה ארכיטקטונית כפר מנחם             קיבוץ כפר מנחם, תשנ"א 
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 חייקה גרוסמן
  

 משה דומב
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 2120יה בכפר מנחם יעונת הרחצה בבריכה השח
 

 .29.5.2021עונת הרחצה תיפתח בשבת 
 תשומת ליבכם למספר עדכונים.את לקראת פתיחת עונת הרחצה ברצוננו להסב 

ולאור הגרעון של הבריכה בשנים האחרונות, הוקם צוות ייעודי שבחן והמליץ  ,כפי שהוצג בתוכנית העבודה השנתית
 למזכירות על מספר פעולות לצמצום הגרעון.

 חברי הצוות היו: הראל לב, מתן לפידות, נבו מזור, גל לוינהיים, יוסי שרון, יונתן דביר ודותן אבירם.
 ות דנה בהמלצות הצוות והחליטה כי:המזכיר

 ניהול הבריכה.לבמכרז אבנר דביר זכה  .1

 יוסי שרון ילווה את מנהל הבריכה הנכנס. .2

 תקציב הקהילה ימשיך לממן את החריגה שאושרה בשיחת הקיבוץ.  .3

 חברי קיבוץ יוכלו לקנות כרטיסים מוזלים תבוטל ההטבה, בדבר מנוי חינם לבני קיבוץ שאינם חברי קיבוץ. .4
 .בכלבו

 אשר חיים בקיבוץ, נכללים במנוי ההורים.  28בני קיבוץ עד גיל  .5

 יופקו מנויים פיזיים לכולם, כולל חברי קיבוץ. - לצורך אכיפה .6

 מנהל הבריכה יפעל להגדלת מעגל המנויים .7
ככלל, חשוב לנו להדגיש כי הרציונל שהוביל להחלטות המזכירות נובע מתוך תפיסה שכל משתמשי הבריכה, באשר 

ואחרים, באמצעות מנויים  ,ריכים לשאת בעלויות התפעול של הבריכה: חברי קיבוץ דרך תקציב הקהילההם, צ
 וכרטיסיות.  

 בברכה,
 חלי ודותן בשם המזכירות

 
בימים אלו אנו מסיימים את הקמת ה"מיני מוזיאון" )המוזיאון קטן ולכן רק שלושה אנשים יכולים לבקר 

 בו זמנית במקום(.
 את המוזיאון הקמנו בעמדה הדרומית של הקיבוץ. 

 בוץ.יאודות תקופות שונות בחיינו בקעל במקום ניתן לראות מספר פריטים והסברים 
 פריט נוסף כחלק מהתצוגה של המוזיאון.העמדה מהווה 

 את הביקור במקום ניתן לתאם עם צבי בן אריה.
 )לא תתאפשר קבלת מפתח לשם  ביקור עצמאי במקום(

 צבי בן אריה

 

 

 

 

 מ"מ גשם. 467.3בחורף תשפ"א ירדו 
 

 לעלוה, ללירז ודן ולכל המשפחה

 ברכות חמות להולדת הבן והנכד טומי.
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 לשושקה סעידי והמשפחה כולה

 אחתנחומים במות ה
 ה הרפזקצבי
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 אלישע אורן 26.8.1941-5.5.1942
 היינץ שטרן 1.2.1884-27.5.1958
 זאב רוטשטין 3.1.1911-17.5.1977
 אריאל יפהר 15.4.1963-9.5.1978
 זאב פינקוס 20.2.1911-7.5.1985

 גרהרד ציקל 27.12.1908-26.5.1989
 אנציקובסקי-חיים רשף 16.4.1912-8.5.1990

 לאה ורמוט 22.9.1922-14.5.1992
 אנציקובסקי-חנקה רשף 17.10.1912-9.5.1994

 יהודית אלעזרי 28.9.1921-2.5.1996
 יוכבד פיטוכובסקי 3.9.1914-11.5.1997

 מאיר דבלטוב 21.3.1913-15.5.1997
 מלכה אפל 1.8.1915-16.5.1999

 בת שבע אסף 28.11.1912-25.51999
 אליהו זלינגר-קוטי 19.6.1915-31.5.1999

 חנק'ה כנעני 4.7.1925-11.5.2000
 יעל גסטפרוינד-יולה 22.6.1920-17.5.2000
 צבי ירקוני 9.12.1920-10.5.2001

 אברהם זמרני 6.7.1914-4.5.2002
 בלה כספי 18.3.1917-17.5.2003
 צפורה רומבק 28.12.1910-9.5.2005
 ד'ב אייזמן-ברצ'יק 11.6.1916-15.5.2005

 שלמה שביל 1.2.1912-22.5.2005
 לובה גרינבוים 9.1.1913-23.5.2005

 ארלט בן אשר 20.5.1920-22.5.2009
 אריה ) קלוץ( לפידות 17.10.1919 – 19.5.2012

 לילו סביר 22.4.1921-25.5.2014
 איצל'ה מודעי 2.3.1943-20.5.2019

  


